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Zápis z 11. schůze SK RVŠ (stálé zasedání 2015-2017) 
3. prosince 2015, Praha (UK) 

Přítomni: 21 

Delegáti a delegátky: 16 

Aneta Hašková /OU/, Marek Hodulík /UPOL/, Roman Hloušek /ŠAVŠ/, Tereza Kicková /AAVŠ/, Olesya 

Krechun /VŠMVV/, Ladislav Lázňovský /VŠO/, Pavel Maxera /VUT/, Pavel Polok /SLU/, Helena Rajtrová 

/UPCE/, Hynek Roubík /ČZU/, Václava Sedlmajerová /ČVUT/, Barbora Stuhlová /JČU/, Markéta Šestáková 

/VŠTE/, Jan Vácha /TUL/, Michal Volf /ZČU/, Michal Zima /UK/ 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 5 

Jan Hanus /UHK/, Eva Hnátková /UTB/, Ondřej Kasika /UNOB/, Milan Oral /VŠB-TUO/, Matej Žitňanský /MU/ 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: (3) 

Petr Hermann /UPCE/, Stanislav Jeřábek /ČVUT/, Denisa Madecká /OU/ 

Omluveni: 

Katarína Fišerová /AMU/, Marek Janalík /VFU/, Eva Komlossyová /UPOL/, Lukáš Koula /TUL/, Kateřina 

Mazánková /PAČR/, Martina Mlčochová /VŠB-TUO/, Blanka Pančíková /VŠCHT/, Jakub Polách /UK/, Filip 

Příhoda /MU/, Jiří Vlach /VŠCHT/, Veronika Vondrová /UJEP/, Jan Záhora /MENDELU/ 

Hosté:  

Dominik Gurín (ext.) 

 

Zahájení 

Předseda SK RVŠ Hynek Roubík zahájil schůzi, přivítal přítomné delegátky a delegáty, konstatoval 

usnášeníschopnost, představil pozměněný návrh programu a otevřel diskuzi k jeho připomínkám. Následně 

byl program 11. schůze schválen (20-0-0)  jako usnesení č. 15-11-01. 

 

1. Informace o činnosti užšího předsednictva SK RVŠ 

Předseda Hynek Roubík shrnul, co se uskutečnilo od minulé schůze pléna. Informoval o šetření 

EUROSTUDENT VI a své účasti na přípravné schůzce, kde byla diskutována podoba otázek, nyní MŠMT již 

komunikuje s VŠ. Dále informoval o existenci možnosti, že by se povedlo skrze Senát ČR ještě v roce 2015 

projednat změnu názvu státního svátku 17. listopadu. K této problematice přijal podpůrné stanovisko AS 

ČVUT. Aktuální informací však je, že pozměňovací návrh v Senátu ČR neprošel a bude tedy nutné se tímto 

zabývat i v dalším roce. Následně shrnul s pozitivními dojmy KAS 4.0, který se uskutečnil začátkem listopadu 

v Brně. 17. listopad bude shrnut v samostatném bodě, stejně jako Týden studentstva i CJO.  
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Dne 3.12 proběhla schůzka na Ministerstvu vnitra, o kterou byl předseda RVŠ a předseda SK RVŠ požádán 

MV v návaznosti na udělení Ceny Jana Opletala. Za RVŠ/SK RVŠ se zúčastnili předseda RVŠ doc. Fischer, 

předseda LK RVŠ Marek Hodulík , předseda SK RVŠ Hynek Roubík a předseda PRASK CJO 2015 Ladislav 

Lázňovský. Za MV se zúčastnilo 7 zástupců, mimo jiné náměstkyně Pálková, náměstci Nováček a Mlsna a 

bývalý děkan jedné z fakult Policejní akademie ČR Zámek. MV považovalo za vhodné vyjádřit se ze své 

strany a dát najevo svůj postoj k této problematice. Zástupci RVŠ/SK RVŠ si tento názor a reflexi vyslechli. 

Výsledkem je konsenzus na snaze o zprostředkování lepší komunikace mezi MV a PA ČR skrze RVŠ (účast 

zástupců MV na P RVŠ). Marek Hodulík doplnil, že náměstek Mlsna na schůzce oznámil, že v legislativním 

plánu MV má být vytvoření nového zákona, který by řešil postavení PA ČR. Začátkem příštího roku by se měl 

tedy uskutečnit kulatý stůl/zasedání legislativní komise k vyjádření MV. Předseda Hynek Roubík dále 

informoval, že se sešel se zástupcem České středoškolské unie. Předseda Komise pro sociální a ekonomické 

záležitosti Michal Zima se v návaznosti na jejich pozvání byl podívat na jedné z jejich akcí. Do budoucna by 

s nimi bylo dobré navázat intenzivnější spolupráci, např. uskutečnit kulatý stůl, předávání know how.  

 

2. Termíny schůzí SK RVŠ na rok 2016 

Místopředsedkyně pro organizaci a řízení Barbora Stuhlová představila plán termínů schůzí na rok 2016, 

který byl následně jednohlasně schválen (21-0-0). Termíny budou zveřejněny na Capse a webu SK RVŠ. 

 

3. Zhodnocení akcí 17. listopadu  

Členka předsednictva SK RVŠ Václava Sedlmajerová informovala o proběhlém Týdnu studentstva, do 

kterého se zapojilo 9 spolků a akademických senátů z Prahy, Brna, Ostravy a Plzně. Aktuálně jsou sbírány 

podklady od účastníků pro závěrečnou zprávu, která by měla mít interaktivní formu. Komise pro 

vysokoškolskou samosprávu se shodla, že by akce měla být uskutečněna příští rok znovu. 

Předseda Hynek Roubík pak zhodnotil průběh samotného 17. listopadu. Poprvé dostal předseda SK RVŠ 

prostor promluvit u Hlávkovy koleje, následně proběhl za hojné účasti již tradiční pietní akt v Žitné ulici u 

pamětní desky Jana Opletala a Václava Sedláčka. Po skončení se někteří účastnící včetně předsedy a 

místopředsedkyně SK RVŠ přesunuli k pietnímu aktu na Albertov, kde však nastal problém se vstupem na 

místo konání. Následně předseda a místopředsedkyně pro organizaci a řízení navštívili francouzské 

velvyslanectví za účelem kondolence v návaznosti na tragické teroristické útoky v Paříži dne 13. listopadu. 

Předseda PRASK CJO 2015 Ladislav Lázňovský krátce zhodnotil 17. listopad z pohledu CJO.  Již v 9.05 se 

uskutečnil k Ceně Jana Opletala živý vstup do ČR Plus přímo od Hlávkovy koleje, večer proběhlo samotné 

slavnostní předávání. Zde vyzdvihl dobrou kooperaci s bezpečnostními složkami a zapojení studentek a 

studentů Střední odborné školy pro administrativu Evropské unie.  

Celkově byly tedy akce související s letošním 17. listopadem zhodnoceny velmi kladně. 

 

4. Skutečné uctění památky 17. listopadu (22. listopad 2015) 

 

V návaznosti na neumožnění vstupu některým studentkám a studentům k pamětní desce na Albertově se 

kolegyně a kolegové z FF UK se rozhodli zorganizovat tuto akci, která měla velký ohlas a proběhla důstojně.  
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Zástupci organizátorů oslovili představitele SK RVŠ za účelem aktivní účasti, předseda akci udělil záštitu a za 

SK RVŠ promluvila místopředsedkyně pro organizaci a řízení Barbora Stuhlová, jelikož předseda Komory 

Hynek Roubík byl v zahraničí. I prostřednictvím této akce byly navázány kontakty s aktivními studenty, kteří 

mají zájem s námi do budoucna spolupracovat.  

 

 

5. Informace o činnosti předsednictva SK RVŠ 

 

Předseda Hynek Roubík informoval, že předsednictvo SK RVŠ se mimo jiné zabývalo zhodnocením 

dosavadního fungování, přínosů jednotlivých členů předsednictva, fungování komisí, pracovních skupin a 

sekcí. Zde vyvstalo, že jeden ze členů ÚP, konkrétně místopředseda pro zahraniční záležitosti Filip Příhoda 

byl vyzván ke zlepšení činnosti, jelikož neplní agendu podle představ a zadaných úkolů. Komunikací s Filipem 

Příhodou a zajištěním nápravy byla pověřena místopředsedkyně Barbora Stuhlová, která zároveň podotkla, 

že všem přišel její email ohledně usnášeníschopnosti této schůze, který byl možná nepříjemný, ale své ovoce 

to přineslo. Omluvila se, pokud se někoho dotkla, váží si práce členek, kteří fungují a vyzdvihla ji. Prosí však 

ty neaktivní, kteří se pro členství v Komoře rozhodli pustit, aby se tomu buď věnovali intenzivněji, nebo zvážili 

přenechání svého členství jinému zástupci.  

 

Dále předseda Hynek Roubík informoval o problematickém proplacení dvou účtenek za občerstvení na 

jednání LK SK RVŠ předsedovi LK SK RVŠ Marku Hodulíkovi. O konání jednání komise ani proplacení 

účtenek nebyli ani předseda, ani tajemnice SK RVŠ informováni a proplacení neodsouhlasili. Navíc dosud 

nebyl zveřejněn žádný zápis z tohoto jednání. Předsednictvo vyzvalo Marka Hodulíka, aby finance 

z proplacených účtenek uhradil zpět ARVŠ do rozpočtu SK RVŠ. A dále v návaznosti na dlouhodobou 

nespokojenost s fungováním Marka Hodulíka jakožto reprezentanta studentů jej vyzvalo k rezignaci na jeho 

funkce ve Studentské komoře, jmenovite: předsedy LK SK RVŠ, člena P RVŠ a člena RVŠ a člena 

Reprezentativní komise pro rozpis rozpočtu veřejných vysokých škol. Marek Hodulík se vyjádřil k proplacení 

účtenek, které on sám považuje za nedorozumění. Sdělil, že se na proplacení účtenek dohodl s ředitelkou 

Agentury RVŠ a že mělo dojít k proplacení z rozpočtu RVŠ, nikoliv SK RVŠ. K výzvě předsednictva dodal, že 

vždy hájil zájmy Studentské komory RVŠ, účastnil se vždy zasedání předsednictva RVŠ, Radě VŠ věnoval 10 

let života a nepřijde mu úplně fér způsob projednání v jeho nepřítomnosti.  Následně byla v diskuzi řešena 

zejména otázka, zda bude v rámci pléna hlasováno o podpoře stanoviska předsednictva, k hlasování nakonec 

přistoupeno nebylo. Předseda Hynek Roubík tento bod ukončil se stanoviskem, že prozatím považuje za 

rozumné ponechat na Markově sebereflexi, jaké z toho vyvodí sám důsledky. 

 

 

6. Diskuze k plánu činností na rok 2016 

 

Místopředsedkyně Barbora Stuhlová informovala o plánovaných aktivitách v souvislosti s nutností přípravy 

plánů činností jednotlivých komisí a pracovních skupin na 2016. Vyzvala jednotlivé členky a členy, aby se 

v případě potřeby obrátili se svými nápady na předsedy komisí nebo PRASK. 
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7. Informace o činnosti jednotlivých komisí a pracovních skupin 

 

PRASK PR – PR pracovnice Tereza Křepelová zhodnotila formou prezentace PR aktivity a fungování PRASK 

PR v období září až listopad 2015. Vyzdvihla spolupráci se studentskými médii a zlepšení fungování 

Facebooku Komory, představila propagační materiály a plán aktivit do následujícího roku. Vyzvala 

k předávání podnětů z komisí a pracovních skupin, které by se daly prezentovat. Připomněla, že je třeba 

zvažovat otázku naší cílové skupiny, zda je to 100% studentů, a využívání exkluzivních témat.  

 

KSEZ – Předseda Komise pro sociální a ekonomické záležitosti Michal Zima formou prezentace informoval o 

jednání pracovní skupiny pro projednání Národního kvalifikačního rámce vysokoškolského vzdělávání, které 

proběhlo 12. 11. a kterého se jako zástupce SK RVŠ zúčastnil. Dále představil poziční dokument „Finanční 

podpora při studiu“, který by měl být po připomínkách předsednictva předložen lednovému plénu. Ohledně 

situace doktorandů je nutná diskuse mezi KSEZ a KPVTČ, poziční dokument k náhradní době pojištěn byl 

prozatím odložen z důvodů změny situace na MPSV. 

 

KPVTČ – Členka komise Eva Hnátková z důvodu nepřítomnosti předsedy komise Martina Papeže 

informovala formou prezentace o několika bodech, kterými se komise zabývá. Prvním z nich je změna názvu 

komise. Existují dva návrhy. Buď Komise pro postgraduální vzdělávání (KPV) či Komise pro doktorské 

studium (KDS). V komisi nepanuje shoda na jedné variantě, zatím se přiklání spíše k druhému názvu. 

Proběhne hlasování v komisi a poté by měl být návrh předložen plénu. Dále komise řeší možnost konání 

Konference EURODOC 2017. Zde by bylo nutné zajistit zázemí, pomoc s organizací a zvážit možnosti 

financování. Jedná se o akci pro cca 80 lidí, cca 3 denní, jsou třeba reprezentativní prostory. Pozvánky a 

program si řeší EURODOC. Je třeba vymyslet téma a možnost financování. V roce 2014 v Rumunsku byly 

náklady na konferenci cca 16 000 €, přičemž cca 4 000€ hradil EURODOC a 12 000 € místní organizace 

z projektu. V rámci orientačního hlasování se plénum vyslovilo kladně k využití možnosti externí financování 

pro takové akce. Další akcí je možnost spolupodílení se na konferenci k tématice DSP se spolkem Věda žije. 

Představa naší finanční spoluúčasti. Z rozpočtu SK RVŠ by přicházelo v úvahu cca 10 000 Kč. Na podzim je 

opět plánována konference nebo spíše fórum Doktorandi 2.0. Jako místo konání byla Petrem Baierem, 

externím členem KPVTČ, nabídnuta Plzeň. Tajemnice upozornila, že je třeba předložit konkrétní nabídky a 

podklady.  

 

PRASK CJO – Předseda PRASK CJO Ladislav Lázňovský poděkoval všem za účast a participaci na letošním 

slavnostním předávání Ceny Jana Opletala.  Jmenovitě poděkoval tajemnici Komory Janě Kudrnové, 

delegátce UJEP Veronice Vondrové za dohled nad prezencí a řízení studentů Střední odborné školy, 

poděkoval delegátce ČVUT Václavě Sedlmajerové za zajištění finanční podpory ČVUT, poděkoval Úřadu 

vlády za finanční podporu, Spolku českých právníků Všehrd zajištění VIP raut, Předsednictvu SK RVŠ a 

Denise Madecké za pomoc s dekoracemi. Slavnostní večer se dá právem považovat za největší setkání 

akademických obcí od listopadu 1989. Dále informoval, že je hotova výroční zpráva PRASK CJO 2015 a že je 

v lednu počítáno s rozpuštěním PRASK CJO 2015. Podařilo se ušetření cca 30% z rozpočtu na akci, který 

byl 55 000 Kč, prostředky by měly být alokovány na předávání CJO v roce 2017. Poděkoval zároveň Radě VŠ 

za 15 000 Kč. Zmínil, že je třeba přemýšlet i nad aktualizací statutu CJO v návaznosti na zkušenosti, které 

z letošního udílení vyplynuly. 
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LK – Předseda Legislativní komise Marek Hodulík představil další harmonogram k novele VŠ zákona. Vyzval 

a připomněl připomínkování Rukověti právní poradny, kde byl prodloužen termín. Do ledna by se měly sejít 

připomínky, v únoru by mělo dojít ke schválení, v březnu by měla být k dispozici testovací včetně vizualizace, 

která by měla být testována do konce akademického roku a od začátku nového akademického roku by měl 

být spuštěn ostrý provoz. Dále informoval o aktuální legislativě, zejména připravovaném zákonu o vědě a 

výzkumu. Představil výroční zprávu LK a body, kterými se komise zabývala. Co se týká Organizačního řádu 

SK RVŠ, pokud budou navrženy konkrétní úpravy, zapracuje komise do právního textu. Pravděpodobně bude 

otevřena i změna Statutu RVŠ a snad se podaří vyjednat zvýšení počtu zástupců v P RVŠ ve prospěch SK 

RVŠ.  Informoval, že prezentaci s informacemi, co se dělo od posledního zasedání, je možno najít na Capse 

a sdělil, že jednání školského výboru PSP k pozměňovacím návrhům k novele VŠ zákona proběhne až 14.1, 

neboť na dnešním zasedání výboru nedošlo ke změně programu. 

 

KVS – Předsedkyně Komise pro vysokoškolskou samosprávu Aneta Hašková informovala, že je aktuálně v 

tisku sborník z dubnového workshopu. Co se týká zhodnocení KASu, interně v rámci Komise je zpětná vazba 

pozitivní, KSEZ se podařilo zajistit pěkné workshopy, lektoři přijeli zadarmo a na akci se protočilo 96 lidí. U 

panelové diskuze stále není optimální forma, hosté. Komise se tedy zabývala diskuzí nad tím, jak udělat tyto 

věci lépe. Elektronickou evaluaci vyplnilo 60 účastníků, čeká se na výsledky zpracování. Předsedkyně KVS 

poděkovala všem účastníkům, KSEZ a dobrovolníkům za jejich pomoc a participaci a následně zmínila nástřel 

plánovaných aktivit pro rok 2016. Komise se rovněž zabývala zhodnocením Týdne studentstva, který byl 

v rámci komise zhodnocen pozitivně, akorát v budoucnu je třeba vše řešit dříve.  

Závěrem svého vystoupení předsedkyně KVS Aneta Hašková informovala o své rezignaci na tuto funkci 

k 31.12 a poděkovala všem členům a členkám za spolupráci. Předseda SK RVŠ Hynek Roubík poděkoval 

Anetě Haškové za její příkladnou práci jako předsedkyně KVS. 

 

8. Informace z akademických obcí 

 

Do tohoto bodu nebyly žádné příspěvky. 

 

9. Různé 

 

Do bodu různé nebyly vzneseny žádné příspěvky. Předseda Hynek Roubík tak poděkoval přítomným, popřál 

hezké prožití vánočních svátků a vše nejlepší do nového roku, připomněl zajištěnou prohlídku Prahy 

s projektem Pragulic a následující předvánoční posezení a schůzi ukončil. 

 

 

 

Zapsala:                Jana Kudrnová 

Za správnost:   Hynek Roubík, předseda 

   Barbora Stuhlová, místopředsedkyně pro organizaci a řízení 


